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 Modern Drama-Instructor : Dr. Ibrahim Elshinnawy 

 10th Lecture-Modern Drama 

Torvald’s and Nora’s attitudes toward money 
 نورا  تجاه المالو تورفالد  موقف

 Torvald and Nora’s first conversation establishes Torvald as the 
member of the household who makes and controls the money 
and Nora as the one who spends it.  

 تورفالد فرد من أفراد الأسرة الذي ٌصنع  بأن –تورفالد ونورا لالأولى محادثة ثبت الت
  نفقه.ت تًال ًونورا هوٌتحكم فً المال 

 Torvald repeatedly teases Nora about her spending, and at one 
point Mrs. Linde points out that Nora was a big spender in her 
younger days.  

 نقطة واحدة إلى أن للسٌدة لٌنده اشٌر تها، وقنفالإنورا مرارا وتكرارا تورفالد  ٌثٌر
 أٌام الصغر.ب همنفق أكبر تنورا كان

 These initial comments paint Nora as a shallow woman who is 
overly concerned with -material delights. 

  لنورا كسٌدة سطحٌة تبالغ فً القلق مع المسرات المادٌة  ٌن زهذه التعلٌقات الأولٌة 

 Yet Nora’s generous tip to the porter in the play’s opening scene 
shows that she is not a selfish woman. 

 لنورا إلى البواب  ٌظهر أنها  ةالسخٌ اتفً المشهد الافتتاحً للمسرحٌة بعد التلمٌح
  لٌست امرأة أنانٌة.

  More important, once the secret of Nora’s loan is made known 
to the audience, we see that Nora’s interest in money stems 
more from her concern for her family’s welfare than from petty 
desires.  

 قرض نورا للرمهور، نرى أن اهتمام نورا سر دلى معرفة ن أأكثر أهمٌة، بمررد الأ
 من الرغبات الصغٌرة.أكثر نبثق أساسا من قلقها لرعاٌة أسرتها ٌفً المال 



 We realize that the excitement she has expressed over Torvald’s 
new, well-paying job results from the fact that more spending 
money means she can finally pay off her debt to Krogstad. 

  من المرزٌة خلال تورفالد الردٌد، ونتائج الوظٌفة أظهرت نحن ندرك أن الإثارة قد
 .كروقستادلها إنفاق المال ٌعنً أخٌرا أنها ٌمكن أن تدفع دٌون حقٌقة أن مزٌد من

 While Torvald seems less enthralled by money because he 
doesn’t talk about it except to chastise Nora for her spending, he 
is obsessed with having a beautiful home, including a beautiful 
wife.  

 نورا لإنفاقها، هو نتقاد إلا لا هالمال لأنه لا ٌتحدث عنبً حٌن تورفالد ٌبدو أقل تأثر ف
 على منزل رمٌل، بما فً ذلك زورة رمٌلة.  همهووس بحصول

 He considers these things important to his reputation, and 
keeping up this reputation requires money.  

  هامة لسمعته، ومواكبة هذه السمعة تتطلب المال.ٌعتبر هذه الأشٌاء 
 Although Torvald accuses Nora of wasting money, Nora spends 

her money mostly on worthy causes, whereas Torvald uses his 
for selfish, shallow purposes. 

  فً مهمة لى قضااٌا ع هتنفق اغالبفضااعة المال، لإتهم نورا ٌالرغم من أن تورفالد ب ،

 .سطحٌة  لأغراض اأنانٌه ستخدمٌحٌن أن تورفالد 
Mrs. Linde and Nora at the end of the play 

 في نهاية المسرحية السيدة نورا والسيدة لينده 

 By the end of Act Three, both Nora and Mrs. Linde have entered 
new phases in their lives.  

 من نورا والسٌدة لٌنده مراحل ردٌدة فً حٌاتهم. الفصل الثالث، دخلت كلا بحلول نهاٌة 
 Nora has chosen to abandon her children and her husband 

because she wants independence from her roles as mother and 
wife.  

 رها كأم وزورة.اختارت نورا بالتخلً عن أطفالها وزورها لأنها ترٌد الاستقلال عن دو 



 In contrast, Mrs. Linde has chosen to abandon her independence 
to marry Krogstad and take care of his family. 

 ارعاٌة أسرتهل كروقستادمن زواج للالسٌدة لٌنده بالتخلً عن الاستقلالٌة  بالمقابل اختارت 

 She likes having people depend on her, and independence does not seem 
to fulfill her.  

  لا ٌبدو وفاء لها. اواستقلاله ٌهاالناس علعتماد الأنها تحب 
 Despite their apparent opposition, both Nora’s and Mrs. Linde’s decisions 

allow them to fulfill their respective personal desires.  

  همتحقٌق رغباتبح لهم اسمللنورا والسٌدة لٌنده  واضاحة، سواء قراراتالبالرغم معارضاتهم 
 الشخصٌة.

 They have both chosen their own fates, freely and without male influence.  

 هم، بحرٌة ودون تأثر من الذكور.ٌرمص اانهم على حد سواء اختار 
 Ibsen seems to feel that the nature of their choices is not as important as 

the fact that both women make the choices themselves. 

   الخٌارات  تخاذلاكلا من النساء لحقٌقة الهمٌة الأشعر بأن طبٌعة خٌاراتهم لٌست بنفس ٌٌبدو إبسن
 نفسها

Analysis of Major Characters 
  الشخصيات الرئيسيةتحليل 

 Nora Helmer نورا هيلمر 

 At the beginning of A Doll’s House, Nora seems completely happy. 

  ،تماما ةسعٌدبدو نورا تفً بداٌة بٌت الدمٌة 
  She responds affectionately to Torvald’s teasing, speaks with excitement 

about the extra money his new job will provide, and takes pleasure in the 
company of her children and friends. 

  الردٌدة ، وٌسر  وظٌفته هستوفرإثارة حول اموال اضاافٌة بترٌب بمودة لإغاظة تورفالد، وٌتحدث 
 . ئهفً صحبة أطفاله وأصدقا

  She does not seem to mind her doll-like existence, in which she is 
coddled, pampered, and patronized. 

  دللة، مكدمٌه ، كشبٌه الورود رأٌها بانها لا تبدو 



Analysis of Major Characters 

 As the play progresses, Nora reveals that she is not just a “silly 
girl,” as Torvald calls her.  

 نورا أنها لٌست مررد "فتاة سخٌفة"، كما ٌدعوها تورفالد.تكشف المسرحٌة،  طوركما ت 
 That she understands the business details related to the debt she 

incurred taking out a loan to preserve Torvald’s health indicates 
that she is intelligent and possesses capacities beyond mere 
wifehood. 

  هتصحقرض للحفاظ على  هاأخذب كبدتهاالدٌون التً بتفهم تفاصٌل العمل المتصلة تإنها  
 مررد زورٌة.خارج لٌدل على انها ذكٌة وتمتلك قدرات 

 Her description of her years of secret labor undertaken to pay off 
her debt shows her fierce determination and ambition. 

 هاوصفها لسنوات عملها من العمل السري المبذول لسداد الدٌون ٌظهر عزمها وطموح. 
  Additionally, the fact that she was willing to break the law in order 

to ensure Torvald’s health shows her courage. 

  بالإضاافة إلى ذلك، حقٌقة أنها كانت على استعداد لمخالفة القانون من أرل ضامان صحة
 تورفالد ٌظهر شراعتها.

 Krogstad’s blackmail and the trauma that follows do not change 
Nora’s nature; they open her eyes to her unfulfilled and 
underappreciated potential.  

  عدم أمكانٌة والصدمة التً لا تغٌر طبٌعة نورا، فتح عٌنٌها على   كروقستادفً ابتزاز
 .ٌرقدالت ءوفاال

 “I have been performing tricks for you, Torvald,” she says during 
her climactic confrontation with him. 

  حٌلك، تورفالد" ت"لقد نفذ "معه  موارهتهاكما تقول لها خلال. 
 



 Nora comes to realize that in addition to her literal dancing and singing 
tricks, she has been putting on a show throughout her marriage.  

  طوال زوارها أظهرته، وغناء الخدع نورا ذلك، بالإضاافة إلى الرقص الحرفً لتحقق. 

 She has pretended to be someone she is not in order to fulfill the role that 
Torvald, her father, and society at large have expected of her. 

  والدها، والمرتمع ككل توقعها.والوفاء الذي تورفالد، دور تظاهرت انها لشخص ما لٌس من أرل 

 Torvald’s severe and selfish reaction after learning of Nora’s 
deception and forgery is the final catalyst for Nora’s awakening.  

 لصحوة.لحافز نهائً كخداع وتزوٌر نورا بتورفالد بعد أن علم لأنانً  رد فعل قاسً و 
 But even in the first act, Nora shows that she is not totally unaware 

that her life is at odds with her true personality.  

  نورا أنها لٌست على علم تماما أن حٌاتها خلاف ٌظهر ل الأول، صالفبلكن حتى
  شخصٌتها الحقٌقٌة

 She defies Torvald in small yet meaningful ways—by eating 
macaroons and then lying to him about it, for instance. 

 معكرون المن خلال تناول لا مث، صغٌرة لكنها ذات مغزى طرق بتحدى تورفالد ت
 .ها بذلك كذبو

 She also swears, apparently just for the pleasure she derives from 
minor rebellion against societal standards.  

  من التمرد ضاد تعدٌلات المعاٌٌر  هأنها مستمدفٌما ٌبدو فقط للمتعة قسم أٌضاا، تانها
 المرتمعٌة.

 As the drama unfolds, and as Nora’s awareness of the truth about 
her life grows, her need for rebellion escalates, culminating in her 
walking out on her husband and children to find independence. 

 حارتها لتصاعد التمرد، بلغت وحٌاتها ،  نمووعً نورا لحقٌقة  عنكما تطور الدراما، و
 .ٌةالاستقلالزورها وأطفالها للعثور على  نع خررتفذروتها فً بلدها 



 Torvald Helmer تورفالد هيلمر 

 Torvald embraces the belief that a man’s role in marriage is to 
protect and guide his wife.  

  تورفالد أن دور الررل فً الزواج هو حماٌة وتورٌه زورته.ٌشمل اعتقاد 
 He clearly enjoys the idea that Nora needs his guidance, and he 

interacts with her as a father would.  

 معها بمثابة الأب من شأنه هوتفاعل إرشاده، حتاج تأن نورا  هٌتمتع بوضاوح فكر 
 He instructs her with trite, moralistic sayings, such as: “A home 

that depends on loans and debt is not beautiful because it is not 
free.” 

  أقوال، مبتذلة أخلاقٌة، مثل: "البٌت ٌعتمد على قروض والدٌون لٌست بانه ٌرشدها
 رمٌلة لأنها لٌست حرة".

 He is also eager to teach Nora the dance she performs at the 
costume party.  

  تنكري.الحفل الؤدي فً لٌالرقص نورا هو حرٌص على تعلٌم أٌضاا 
 Torvald likes to envision himself as Nora’s savior, asking her after the 

party, “[D]o you know that I’ve often wished you were facing some 
terrible dangers so that I could risk life and limb, risk everything, for your 
sake?” 

  تعلم ان كنت ترغب فً هل  ٌسألها بعد الحفلة،نورا، لتورفالد أن ٌتصور نفسه بأنه المنقذ ٌحب
طراف، الأو ةحٌاالخاطر بأه بعض المخاطر الرهٌبة لدررة أننً ٌمكن أن هارموكثٌر من الأحٌان 

  كل شًء ، من أرلك؟بخطر ال
 Although Torvald seizes the power in his relationship with Nora 

and refers to her as a “girl,” it seems that Torvald is actually the 
weaker and more childlike character.  

 فً علاقته مع نورا وٌشٌر إلٌها بوصفها "فتاة"، ٌبدو ٌنتهز القوة تورفالد  هالرغم من أنب
  .هشخصٌة طفولٌكوأكثر من ذلك  أضاعففً الواقع فعلٌا أنه 



 Dr. Rank’s explanation for not wanting Torvald to enter his 
sickroom—”Torvald is so fastidious, he cannot face up to anything 
ugly”—suggests that Dr. Rank feels Torvald must be sheltered like 
a child from the realities of the world. 

  فً الدخول إلى غرفة المرضاى، "تورفالد هو تورفالد عدم رغبة رانك ٌفسر الدكتور
ٌشعر لرانك  شٌر الدكتورٌالحساسٌة بحٌث انه لا ٌمكن موارهة أي شًء قبٌح"، شدٌد 

 ة مثل الطفل من واقع العالم.تتورفالد ٌرب حمٌ
Analysis of Major Characters- تحليل الشخصيات الرئيسية   

 Furthermore, Torvald reveals himself to be childishly petty at 
times.  

  ،طفولً.صغٌر  اأحٌانٌكون لتورفالد عن نفسه ٌكشف علاوة على ذلك 
 His real objection to working with Krogstad stems not from -

deficiencies in Krogstad’s moral character but, rather, Krogstad’s 
overly friendly and familiar behavior.  

  ةالأخلاقٌ هتشخصٌنبع من نقص فً ٌلا  كروقستاداعتراضاه الحقٌقً للعمل مع ،
 مفرط ومألوف.صدٌق بالأحرى هذا سلوك 

 Torvald’s decision to fire Krogstad stems ultimately from the fact 
that he feels threatened and offended by Krogstad’s failure to pay 
him the proper respect. 

  ٌنبع من حقٌقة انه ٌشعر  كروقستاد نارلأطلاق قرار تورفالد فً نهاٌة المطاف
  .مناسب حترامبادفعه ٌل همن قبل ساءةلإاوعدم  بالتهدٌد

Analysis of Major Characters -   تحليل الشخصيات الرئيسية 

 Torvald is very conscious of other people’s perceptions of 
him and of his standing in the community.  

  المرتمع.تصورات الآخرٌن له ومكانته فً لتورفالد واعً ردا 



 His explanation for rejecting Nora’s request that Krogstad be 
kept on at the office—that retaining Krogstad would make 
him “a laughing stock before the entire staff”—shows that 
he prioritizes his reputation over his wife’s desires. 

 كروقستادأن إبقاء   -فً المكتب  كروقستادبقى ٌطلب نورا  رفضتفسٌر شرحه ل 
سمعته لٌظهر أنه ٌعطً الأولوٌة   -" 0نرعله  "أضاحوكة أمام رمٌع موظفٌسٌ

 أكثر من رغبات زورته
 Torvald further demonstrates his deep need for society’s 

respect in his reaction to Nora’s deception.  

  خداع تورفالد ٌوضاح مزٌد من حارته للاحترام العمٌق للمرتمع فً رد فعله على
 نورا.

 Although he says that Nora has ruined his happiness and will 
not be allowed to raise the children, he insists that she 
remain in the house because his chief concern is saving “the 
appearance” of their household. 

 انه الأطفال، و تثٌرسعادته ولن ٌسمح ل تعلى الرغم من انه ٌقول ان نورا دمر
توفٌر "مظهر" لبسبب قلقه الرئٌسً   المنزل فً ئهابقاصر على أنها ٌزال ٌلا 
 .سرهم المعٌشٌةلأ

 


